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Z á p i s  
z 5. zasedání Akademického senátu UHK dne 25. května 2005 

Přítomni: doc. Bílek, Mgr. Lounek, R. Kysilková, Ing. Čech, Ing. Feltl, Ing. Bartoš, S. 
Nechvílová, P. Flaisigová, dr. Chrzová, dr. Kühnová, Ing. Radocha, R. Kravčík, J. Kubíček, L. 
Zilvarová 
Omluveni: Ing. Dittrichová, R. Šimek 
Hosté: prof. Vybíral, doc. Jedličková, Mgr. Tikovský, Ing. Bednářová, dr. Vondráček, Ing. 
Janeček, Ing. Háková, doc. Jehlička, Mgr. Pražák, doc. Gavalcová, J. Němeček, R. 
Štěchovský  
 
Jednání zahájil předseda akademického senátu doc. Bílek a navrhl doplnění programu 
jednání, a to zařazením bodu Stipendijní řád UHK jako druhého v pořadí. 
 
Senát hlasoval o návrhu změny programu.  
 
Hlasováno: pro: 12, proti: 0, zdržel se: 01 
 
Návrh na změnu programu byl schválen, senát se bude řídit následujícím programem: 
 

1. Studijní a zkušební řád FIM UHK 
2. Stipendijní řád UHK 
3. Schválení minutové dojezdovosti pro přiznání ubytovacího stipendia v akademickém 

roce 2005/2006 
4. Návrh kolejného od 1. 10. 2005 
5. Informace o přípravách Fakulty humanitních studií UHK 
6. Různé 

 
 
1. Studijní a zkušební rád FIM UHK 
 
Ing. Janeček charakterizoval předkládaný dokument a jeho přípravu. Legislativní a 
mandátová komise AS UHK zjistila ve verzi, která byla doručena členům AS UHK, několik 
nedostatků formálního charakteru, avšak k věcným změnám nedošlo.   
 
Ing. Feltl za legislativní a mandátovou komisi AS UHK potvrdil, že předpisu byla ve 
spolupráci s předkladatelem věnována maximální pozornost.   
 
Senát přistoupil k hlasování o schválení Studijního a zkušebního řádu FIM UHK. 
 
Hlasováno: pro: 13, proti: 0, zdržel se: 02 
 
Akademický senát UHK jednomyslně schválil Studijní a zkušební řád FIM UHK. 
 
 
2. Stipendijní řád UHK 
 
Prof. Vybíral uvedl, že ke Stipendijnímu řádu UHK, který na svém zasedání dne 20. dubna 
2005 schválil AS UHK, byly ze strany legislativního odboru MŠMT formulovány připomínky. 
Členové AS UHK proto obdrželi celkem dva pracovní návrhy, z nichž byl po projednání 
prorektorem pro legislativu a rozvoj a kvestorem UHK připraven návrh definitivní. Tento tzv. 
definitivní návrh již v příloze obsahuje aktualizovaný jízdní řád, nezbytný pro metodiku 

                                                
1 Nehlasovali postupně příchozí R. Kysilková a dr. Chrzová.  
2 Rozdílné počty hlasujících jsou dány dodatečnými příchody členů AS UHK na jednání. Hlasování k tomuto 
bodu se již účastnila R. Kysilková.  
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prověřování nároků na přiznání ubytovacího stipendia. Administrativní otázky spojené 
s přiznáváním a vyplácením ubytovacího stipendia budou předmětem rektorského výnosu.     
 
K bodu byla otevřena diskuse, jíž se účastnili doc. Bílek, prof. Vybíral, doc. Jedličková, Ing. 
Háková a J. Kubíček, a která směřovala k doplněním a úpravám předpisu.  
 
Senát přistoupil k hlasování o schválení Stipendijního řádu UHK obsahujícího právě 
projednané úpravy, které vyplynuly z doporučení MŠMT.  
 
Hlasováno: pro: 13, proti: 0, zdržel se: 0 
 
Akademický senát UHK jednomyslně schválil Stipendijní řád UHK ve znění upraveném na 
základě připomínek MŠMT. 
 
 
Prof. Vybíral uvedl, že UHK je i po schválení předpisu teprve v polovině cesty, neboť bude 
ještě nutné přijmout řešení na úrovni fakult, které se musejí rozhodnout, zda budou 
připravovat vlastní Stipendijní řády, nebo ne.    
 
3. Schválení minutové dojezdovosti pro přiznání ubytovacího stipendia 
v akademickém roce 2005/2006 
 
R. Kysilková seznámila členy AS UHK s průběhem jednání o stanovení minutové 
dojezdovosti. SK AS FIM navrhla minimální hranici 110 minut, SK AS PdF 90 minut a SK AS 
UHK rovněž 90 minut. R. Kysilková proto překládá návrh na stanovení hranice pro přiznání 
ubytovacího stipendia 100 minut.  
 
Mgr. Lounek a dr. Kühnová navrhli zmírnění alespoň na 90 minut, neboť stominutová 
dojezdovost představuje příliš vysokou hranici a při jejím snížení na 90 minut by propad výše 
stipendia nebyl nikterak velký a přitom by nárok na jeho přiznání získalo více studentů.   
 
R. Kysilková spolu s SK AS UHK vyhověla výše uvedené připomínce a upravila návrh 
studentských komor na 90 minut.  
 
Senát přistoupil k hlasování o schválení návrhu na stanovení minutové dojezdovosti pro 
přiznání ubytovacího stipendia v akademickém roce 2005/2006 na 90 minut. 
 
Hlasováno: pro: 13, proti: 0, zdržel se: 0 
 
Akademický senát UHK jednomyslně schválil návrh na stanovení minutové dojezdovosti pro 
přiznání ubytovacího stipendia v akademickém roce 2005/2006 na 90 minut .  
 
4. Návrh kolejného od 1. 10. 2005 
 
Ing. Háková objasnila členům AS UHK metodiku stanovení výše kolejného. Následkem 
reformy dotací na ubytování a stravování studentů pozbudou vysokoškolské koleje dotace na 
čtvrté čtvrtletí tohoto roku. Tato chybějící částka byla rozpočítána na jednotlivá lůžka, avšak 
nikoliv plošně; zvýšení cen kolejného na UHK proporčně odráží kvalitu bydlení v jednotlivých 
ubytovacích zařízeních. Celkové zvýšení kolejného bude činit 66 %. Ve srovnání s ostatními 
VVŠ se jedná o velmi šetrný přístup ke studentům.   
 
Senát neměl k přednesenému návrhu připomínek a přistoupil k hlasování o schválení 
kolejného od 1. 10. 2005.  
 
Hlasováno: pro: 13, proti: 0, zdržel se: 0 
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Akademický senát UHK jednomyslně schválil návrh kolejného na akademický rok 2005/2006. 
 
5. Informace o přípravách Fakulty humanitních studií UHK3 
 
Doc. Bílek navázal na diskusi o harmonogramu legislativních kroků vedoucích k založení 
FHS UHK, vedenou na pracovním jednání AS UHK v Rokytnici nad Jizerou dne 30. dubna 
2005, dle jejíchž závěrů by se měl senát sejít 15. června 2005 a na tomto jednání fakultu 
založit.  
 
Dle vysokoškolského zákona předkládá návrh na zřízení fakulty rektor vysoké školy. Doc. 
Mikulecká již na základě usnesení kolegia rektorky č. 5/2005 pověřila prof. Wolfa koordinací 
přípravných kroků vedoucích k založení FHS UHK a zahájení její činnosti. Toto pověření 
platí do 31. srpna 2005.  
 
Profesor Wolf předloží do 7. června 2005 rektorce UHK návrh legislativních úkonů. Posléze 
předloží 15. června 2005 rektorka UHK akademickému senátu žádost o zřízení Fakulty 
humanitních studií. 
 
Profesor Wolf ihned po svém pověření inicioval vznik pracovní komise ad hoc, jejímiž členy 
jsou pracovníci ÚHV PdF UHK, ÚFPSV PdF UHK a děkanátu PdF. Závěry z jednání této 
komise budou základem materiálů, které profesor Wolf předloží rektorce UHK.        
 
Ing. Bednářová vystoupila za vedení PdF UHK a podrobně informovala o jednáních komise 
ad hoc a jejich závěrech (viz zápisy z jednání komise ad hoc).  
 
V diskusi k vystoupení Ing. Bednářové formuloval J. Kubíček nesouhlasné stanovisko 
s vybíráním zápisného na PdF UHK a zajímal se, zda bude tato praxe zavedena i na FHS 
UHK.  
 
Ing. Bednářová reagovala sdělením, tato otázka je plně v kompetenci nové fakulty a bude 
řešena až po jejím založení.    
 
6. různé 
 
Ing. Feltl  za legislativní a mandátovou komisi navrhl, aby byla každá nově přijímaná 
legislativní norma při svém předkládání senátu vybavena průvodním formulářem, který by 
poskytoval rychlý přehled o veškeré historii dokumentu.  
 
Diskuse k podnětu Ing. Feltla ukázala, že senát tuto myšlenku vítá. 
   
Doc. Jehlička opakovaně vyslovil nespokojenost s režimem uzamykání a odemykání budov 
UHK. Několikrát byl v objektu č. 1 uzamčen, což obecně představuje ohrožení uvnitř se 
zdržujících osob. Na tuto skutečnost upozorňoval již na únorovém kolegiu rektorky, avšak 
k nápravě nedošlo. 
     
Mgr. Tikovský uvedl následující:  
 

• přehled o pohybu v objektu znesnadňuje skutečnost, že většina pracovníků má 
vlastní klíč, vrátnici nevyužívá, a tak nelze evidovat přítomnost osob, 

• vrátný v objektu č. 1 vykonává ostrahu a kontrolu v objektu č. 2, kam se musí osobně 
dostavit, proto dochází v době jeho kontroly v sousedním objektu k uzamykání 
objektu č. 1, 

                                                
3 V průběhu projednávání bodu se dostavila dr. Chrzová. Naopak L. Zilvarová jednání opustila. 
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• vrátnice č. 1 bude vbrzku rekonstruována na moderní recepci, což přinese podstatné 
rozšíření služeb,     

• proběhlo školení pracovníků vrátnic UHK, jež by mělo přinést odstranění nešvarů a 
neprofesionalit v jejich práci.  

 
Doc. Jehlička vzhledem k závažnosti situace a vysokému riziku možné újmy na zdraví i 
majetku požaduje okamžité řešení. 
 
Mgr. Tikovský za rektorát UHK přislíbil zjednání nápravy v nejkratším možném termínu 
(telefonní spojení s vrátným na obchůzce).  
 
R. Štěchovský vystoupil s informací o jednání dr. Joukla z ÚFPSV se studenty oboru 
politologie, které směřovalo k zjištění postojů studentů převáděných na novou fakultu FHS 
UHK. 
 
Usnesení: 
 
 
AS UHK: 

1. Schválil: 
a) Studijní a zkušební řád FIM UHK, 
b) Stipendijní řád UHK ve znění upraveném na základě připomínek MŠMT, 
c) návrh kolejného od 1. 10. 2005.  

2. Stanovil minutovou dojezdovost pro přiznání ubytovacího stipendia v akademickém 
roce 2005/06 na 90 minut. 

3. Vzal na vědomí informace o přípravách Fakulty humanitních studií UHK. 
4. Ukládá předsedovi Legislativní a mandátové komise AS UHK připravit návrh 

průvodního formuláře legislativních norem.     
 
 
 
Hlasování o usnesení: 
 
Pro: 13, proti: 0, zdržel se: 0 
 
Usnesení schváleno jednomyslně.   
         
 

Doc. PhDr. Martin Bílek, Ph.D, v.r. 
předseda AS UHK 

Zapsal: Mgr. Ondřej Tikovský 
  
 


